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År 1994 köpte Anders går
den Bredsätter utanför
Söderköping. På gården

har han en del skog och 40 hek-
tar åker men bor gör han på ett
annat ställe.

Hur kom det sig att Du plante-
rade Salix?

- Eftersom jag inte hade några
maskiner eller någon lantbruks-
bakgrund hade jag två alternativ,
att plantera Salix eller att arren-
dera ut åkermarken, säger An-
ders.

- Men att arrendera ut marken
funderade jag aldrig så mycket
på, eftersom arrendepriserna inte
kan konkurrera med Salixkalky-
len på de marker jag har. Min
dränering var inte i bästa skick så
jag planterade 34 hektar 1995.
De övriga 6 hektaren planterade
jag1999.

Har du skött planteringen själv.
- Jag har lejt för allt, både plan-

tering och skötsel. Jag har anlitat
maskinstationen. Det har fung-
erat mycket bra, tycker Anders.
Dessutom ger det en bra kontroll
på kostnaderna i odlingen.

Eftersom de 34 först plantera-
de hektaren skördades under vin-
tern har Anders kunnat göra en
efterkalkyl, genomsnittsskörden
blev lägre än väntat, delvis bero-
ende på att vissa områden hade
skadats av frost. Vi frågar honom
om han är nöjd med odlingen.

- Ja och nej, jag är inte nöjd
med tillväxten fram till första
skörd men jag är ändå nöjd med
ekonomin. Eftersom jag har låga
driftskostnader och eftersom sa-
lix precis som andra grödor ger
arealersättning är nettot på salix-
odlingen bra. Nettot på min od-

ling har varit ca 2000 kr per hek-
tar och år och det är mycket hö-
gre än arrendepriserna härom-
kring. Dessutom ser tillväxten
efter skörd väldigt bra ut.

Det kommer att göra att jag
tjänar mer på flisen nästa gång,
även om jag tror att priserna
sjunker, säger Anders.

Salixflisen bör ändå kunna hit-
ta sin marknad, jag är faktiskt lite
förvånad över att fliskvaliten från
skörden i vintras var så bra. Fli-
sen ser ut som den vi brukade
kalla ”apoteksflis” och skulle pas-
sa särskilt bra i mindre värme-
verk.

Att tillväxten efter skörd har
skjutit fart syns när vi går i od-
lingen, men ännu mer impone-
rade är nyplanteringen.

Årsskott på över 4
meter.
I den odling som planterades
1999 och kapades ner under vin-
tern är tillväxten imponerade.
Årsskotten är överlag mer än 4
meter och det längsta vi hittade
var 4,22 meter! Och ännu  finns
några veckor kvar att växa när
detta mäts i början av september.

Vad har du gjort för att få en
sådan tillväxt ?

Salixodlare men
inte bonde

Vinn Salix tävlingen!

Landets längsta
Salixskott

På bilden ovan står Björn An-
dersson från Täby utanför Öre-
bro. Han har  ett skott på en bit
över  4 meter av sorten Tora, i sin
odling. Det finns fler odlingar
med fantastisk tillväxt. Agro-
bränsle och Svalöf Weibull utly-
ser nu en tävling med fina priser
till de som har längsta skotten.
Det finns flera klasser; Skåne/
Halland, Götaland och Svea-
land.

Regler:
1 Skottet skall vara ett od-

lat ettårsskott av vanliga salixsor-
ter som sålts i Sverige.

2 Odlingen får inte vara
bevattnad

3 Skottet ska sitta kvar på
stubben

Priser i varje klass:
Presentkort på Lantmännen-

butik i regionen.
1.a 2000 kr.
2.a 1000 kr.
Meddela Agrobränsle skott-

längden senast 30 nov 2000. Följ
tävlingen från mitten av oktober
på Agrobränsles hemsida, där
också fullständiga tävlingsregler
finns, www.agrobransle.se

Bioenergi hälsar på hos Anders Folkes-
son, till vardags VD på Sydved energi-
leveranser. Idag möter vi honom emeller-
tid inte som VD utan som privat-
personen, Anders Folkesson, odlare av
energi - men inte  bonde.

– För det första planterade
jag en ny Svalöf Weibull sort
som heter TORA, för det andra
har jag följt råden och ogräshack-
at odlingen både planteringsåret
och en gång i vår. Hela odling-
en är gödslad med rötslam, avslu-
tar Anders. Bioenergi tackar för
besöket och önskar Anders lycka
till i längsta skott tävlingen.

Gustav Melin


